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Международный научно-практический форум
«ПРОБЛЕМЫ ТРАДИЦИОННОЙ ХУДОЖЕСТВЕННОЙ КУЛЬТУРЫ 

ГОРСКИХ НАРОДОВ.
Военная и героическая тематика в этническом искусстве»
Социальные катастрофы и потрясения являются мощным фактором, влияющим на состояние художественного сознания, пути развития искусства во всех его проявлениях, судьбы целых народов, национальных культурных традиций и отдельных творческих личностей. 
В этом плане резонанс событий мировых и локальных войн по силе и глубине воздействия не имеет прецедентов в истории, тектонический сдвиг в сознании миллионов до настоящего времени отражается на рельефе всей культуры ХХI века. 
Историческое прошлое народов, связанных с горным и предгорным ландшафтами, наряду с мирным бытием, наполнено вооруженными конфликтами, причиной которых во многом было местоположение территорий их проживания и на пути завоевательных кампаний. Кавказ, Карпаты, Балканы, Альпы, Урал, Памир, Тянь-Шань, Тибет и т.д. были мощным связующим звеном между Европой и Азией, различными их регионами. Поэтому путь многочисленных представителей воинства — гуннов, аваров, кыпчаков, монгол, германских и иранских этногрупп, войск Тамерлана, крымских татар и др. – лежал, в том числе, через земли горских народов.
Воинская культура, реальная и мифологизированная, непрерывно развивалась и аккумулировала в себе значительную часть творческих сил народа. Многие абхазо-адыгские, аланские, тюркские, славянские, романские, германские народы, народы Грузии и Армении, другие народы Евразии создали уникальную воинскую культуру, которая определяла их национальную самобытность, ментальность и позволила им выжить в условиях перманентной войны. Важнейшими составляющими этой культуры стали музыка, театр, архитектура, танец, изобразительное, декоративно-прикладное искусство.
Научное осмысление состояния культуры и искусства в период катаклизмов, меняющийся в поколениях и отраженный в искусстве взгляд на самые разнообразные события истории, артефакты, возникшие в период военных действий и после них – в центре внимания предстоящего форума. 

К обсуждению предлагается следующий круг тем: 

- традиционная культура и искусство как фактор выживания в эпоху социальных катастроф; 

- образ войны в пространстве этнической культуры;
- музыка и воинские искусства: этнографический и исторический аспекты;

- военная история народов Кавказа и музыкальный фольклор;

- реконструкции боевой тактики горских народов в трудах ученых, просветителей, путешественников; 
- искусство боевого танца;

- традиции музыкальных культур горских народов; 

- сказительство как инструмент этнической идентификации на Кавказе; 

- музыкальные инструменты и инструментальные традиции горских народов: функционирование, реконструкция, исполнительство; 

- нартский эпос как модель мира народов Кавказа;
-инструментальный эпос народов Европы и Азии;
- проблемы культуры этнических маргиналий и анклавов;
- традиционные музыкальные культуры в условиях мегаполиса;

- композиторские школы народов Кавказа: прошлое и настоящее; 

Форум проводится с 14 по 21 сентября в Абхазском институте гуманитарных исследований имени Д.И. Гулиа АНА по адресу: 384900, Республика Абхазия, г. Сухум, ул. Аидгылара, д.44.
Оргкомитет приглашает к участию историков музыки, этномузыкологов, фольклористов, эпосоведов, инструментоведов, хореологов, музыкантов-исполнителей, композиторов, исследователей боевых искусств, культурологов,  философов, историков, филологов. 
Помимо докладов, дискуссий и круглых столов в рамках форума запланированы также концерты, мастер-классы, видео-демонстрации, встречи с мастерами искусств. 
Проведение данного проекта направлено на выработку новых механизмов регионального культурного партнерства, укрепление культурных связей между разными цивилизациями, а также содействует миру и устойчивому развитию горских регионов.

Оплата проезда и проживания участников конференции за счет направляющей стороны.

Внимание! В случае ухудшения эпидемиологической ситуации и ограничения въезда в Республику Абхазия мероприятие будет проведено в онлайн-формате.
Формы участия: сообщение (10 мин.), доклад (20 мин.), демонстрация видео- и аудиоматериалов.

Планируется издание сборника статей и материалов.
Сроки подачи материалов:

До 14 августа  2020 года – заявка: ФИО, ученая степень, место работы, должность, адрес, e-mail, сфера деятельности, предполагаемая форма участия, тема.

До 1 сентября 2020 года – материалы для публикации (объем до 20 000 знаков с пробелами, включая сноски и список литературы; без иллюстраций и нотных примеров), аннотация на английском языке (до 250 знаков).
Электронная почта: instrum_conf@mail.ru (с пометкой «Петербург и национальные музыкальные культуры»).

Требования к техническому оформлению текстов: формат rtf или doc (Word1997-2003), шрифт – Times New Roman, кегль 12, без форматирования и переносов, допускаются выделения только курсивом. Сноски и примечания помещаются после основного текста. Нумерованный список литературы оформляется в конце статьи в алфавитном порядке. Ссылки на литературу даются через двоеточие в квадратных скобках: первая цифра – порядковый номер издания в списке, вторая – номер страницы. Например – [2: 68].

Тексты, не соответствующие предложенным условиям и тематике конференции, не рассматриваются. Заявки на дополнительное техническое обеспечение принимаются по электронной почте.

Председатель оргкомитета – И.В. Мациевский, доктор искусствоведения, профессор, зав. сектором инструментоведения РИИИ, академик РАЕН и МАИ, заслуженный деятель искусств Украины и Польши;

Оргкомитет:

А. Е. Ашуба, директор АбИГИ, кандидат филологических наук, доцент;

Н. В. Касландзия, заместитель директора АбИГИ, кандидат исторических наук, доцент;

А. Ф. Авидзба, заместитель директора АбИГИ, доктор исторических наук, профессор; 

Д.А.Булатова, с.н.с. сектора инструментоведения, кандидат искусствоведения РИИИ;
А.А.Тимошенко, с.н.с. сектора инструментоведения, кандидат искусствоведения РИИИ;
М.И. Карпец, с.н.с. сектора инструментоведения, кандидат искусствоведения РИИИ.

Руководитель проекта: М.А.Сень, н.с. сектора инструментоведения РИИИ.
THE MINISTRY OF CULTURE OF THE RUSSIAN FEDERATION
RUSSIAN INSTITUTE FOF THE HISTORY OF ARTS
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ABKHAZ INSTITUTE FOR HUMANITARIAN RESEARCH NAMED AFTER D.I. GULIA
Information

International Scientific and Practical Forum

«TRADITIONAL ARTISTIC CULTURE ISSUES OF UPLAND PEOPLE. MARTIAL AND HEROIC THEMES IN ETHNIC ART»

Social disasters and shocks are a powerful factor influencing the state of artistic consciousness, the development of art in all its manifestations, the fate of entire peoples, national cultural traditions and individual creative personalities.

In this regard, the resonance of the events of world and local wars in terms of the strength and depth of impact has no precedents in history, the tectonic shift in the consciousness of millions up to the present time is reflected in the relief of the entire culture of the XXI century.
The historical past of the peoples associated with the mountainous and foothill landscape, along with a peaceful existence, is filled with armed conflicts, the cause of which was largely the location of the territories of their residence and on the path of conquest campaigns. Caucasus, Carpathians, Balkans, Alps, Ural, Pamir, Tien Shan, Tibet, etc. were a powerful link between Europe and Asia, their various regions. Therefore, the path of numerous representatives of the army - Huns, Avars, Kipchaks, Mongols, Germanic and Iranian ethnic groups, Tamerlane's troops, Crimean Tatars, etc. - lay, including through the lands of the mountain peoples.
Martial culture, real and mythologized, continuously developed and accumulated a significant part of the creative forces of the people. Many Abkhaz-Adyghe, Alanian, Turkic, Slavic, Romanesque, Germanic peoples, the peoples of Georgia and Armenia, other peoples of Eurasia have created a unique military culture that determined their national identity, mentality and allowed them to survive in the conditions of permanent war. The most important elements of these cultures are music, theater, architecture, dance, and visual arts.
Scientific comprehension of the cultural and artistic state in the period of cataclysms, changing in generations and reflected in art, a view of the most diverse events in history, artifacts that arose during the period of hostilities and after them - in the focus of the upcoming forum.
The following range of topics is proposed for discussion:

- traditional culture and art as a factor of survival in the era of social catastrophes;

- the image of war in the space of ethnic culture;

- music and martial arts: ethnographic and historical aspects;

- military history of the peoples of the Caucasus and its musical folklore;

- reconstruction of the combat tactics of mountain peoples in the works of scientists, educators, travelers;

- the art of fighting dance;

- traditions of musical cultures of mountain peoples;

- storytelling as an instrument of ethnic identification in the Caucasus;

- musical instruments and instrumental traditions of the mountain peoples: functioning, reconstruction, performance;

- Nart epic as a model of the world of the peoples of the Caucasus;

- instrumental epic of the peoples of Europe and Asia;

- problems of culture of ethnic marginal and enclaves;

- traditional musical cultures in a metropolis;

- composing schools of the peoples of the Caucasus: past and present;
The Organizing Committee invites to participate the music historians, ethnomusicologists, folklorists, instrumentalists, performing musicians, composers, culturologists, philosophers, historians, philologists.

The forum is held from 14 to 21 September at the Abkhaz Institute of Humanitarian Research named after D.I.Gulia: 384900, Republic of Abkhazia, Sukhum, st. Aidgylara, 44.
The organizing committee invites music historians, ethnomusicologists, folklorists, epic scholars, instrumentalists, choreologists, performers, composers, martial arts researchers, cultural scientists, philosophers, historians, and philologists to participate.
In addition to reports, discussions and round tables within the framework of the forum, concerts, master classes, video demonstrations, meetings with art masters are also planned.
This project is aimed at developing new mechanisms for regional cultural partnership, strengthening cultural relations between different civilizations, and also contributing to peace and sustainable development of mountain regions.

Attention! In emergency of a worsening epidemiological situation and restrictions on entry to Abkhazia, the event will be held online.
Forms of participation: report (10 min.), presentation (20 min.), including, demonstration of video and audio materials.

It is planned to publish a collection of articles.

Deadlines for submission of materials:

Application: Until August 14, 2020: full name, academic degree, place of work, position, address, e-mail, field of activity, intended form of participation, topic.

Until September 1, 2020 - materials for publication (up to 20,000 characters with spaces, including footnotes and references; no illustrations and musical examples), abstract in English (up to 250 characters).

E-mail: instrum_conf@mail.ru (marked “Petersburg and national musical cultures”).
Technical requirements for the texts: format rtf or doc (Word1997-2003), font - Times New Roman, size 12, without formatting and hyphenation, are allowed only in italics. Footnotes and notes are placed after the main text. A numbered list of references is arranged at the end of the article in alphabetical order. References to bibliography are given through a colon in parentheses: the first digit is the serial number of the publication in the list, the second is the page number. For example – [2: 68].

Texts that do not meet the proposed requirements and issues of the conference are not considered. Requests for additional technical support are accepted by e-mail.
Chairman of the Organizing Committee - I.V.Matsievsky, Doctor of Art History, Professor, Head. SIII Instrument Studies Sector, Academician of the Russian Academy of Natural Sciences and MAI, Honored Artist of Ukraine and Poland;
Organising Committee

A. E. Ashuba, Director of the Abkhaz Institute for Humanitarian Research named after D.I. Gulia, Candidate of Philology, docent;

N. V. Kaslandzia,  Deputy Director of the Abkhaz Institute for Humanitarian Research named after D.I. Gulia, Candidate of Historical Sciences, docent;

A.F. Avidzba, Deputy Director of the Abkhaz Institute for Humanitarian Research named after D.I. Gulia, Doctor of Historical Sciences, Professor;

D.A.Bulatova, PhD, Senior Research Scientist, Department of Organology, Russian Institute for the History of Arts;
A.A.Timoshenko, PhD, Senior Research Scientist, Department of Organology, Russian Institute for the History of Arts;
M.I.Karpets, PhD, Senior Research Scientist, Department of Organology, Russian Institute for the History of Arts.
Project Manager:

M.A. Sen, Research Scientist, Department of Organology, Russian Institute for the History of Arts 
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